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Protokół nr 29-1/2017 z  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska 

z dnia 10 stycznia 2016 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00. 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg załączonej listy 
obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała o zdjęciu na wniosek wnioskodawcy  
z porządku posiedzenia projektu uchwały w sprawie nadania statutu Gdańskiemu 
Pogotowiu Opiekuńczemu (druk 953). 
 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała zdjęcie z porządku posiedzenia projektu 
uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska (druk 957) oraz projektu uchwały zmieniającego uchwałę  
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok (druk 958), gdyż 
proponowane zmiany nie dotyczą zakresu działania Komisji. Nie było sprzeciwu. 
 
Po uwzględnieniu powyższych zmian porządek posiedzenia przedstawiał się 
następująco: 
 
1. Sprawy wniesione przez mieszkańców. 

 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych  
w 2017 roku – druk 955. 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie nadania 
statutu Gdańskim Domom Dla Dzieci – jednostce budżetowej – druk 956. 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego 
planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 
2017 rok w mieście Gdańsku – druk 947. 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej kwoty 
dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Gdańsku w 2017 
roku – druk 948. 

 

6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie Gdańskiego Programu Promocji 
Zdrowia i Przeciwdziałania Chorobom Cywilizacyjnym na lata 2017-2020 – 
druk 949. 
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7. Podsumowanie działań MOPR na rzecz seniorów w roku 2016. 
 

8. Informacja na temat ustawy „Za życiem” – stan przygotowań MOPR do 
realizacji. 
 

9. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Spraw Społecznych  
i Ochrony Zdrowia za 2016 rok. 
 

10. Przyjęcie planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  
na 2017 rok. 
 

11. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

PUNKT 1 
Sprawy wniesione przez mieszkańców. 

 
- Fundacja „Jest Możliwe” 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji przekazała głos 
przedstawicielom Fundacji „Jest Możliwe”. 
 
Pani Emilia Dykty – Prezes Fundacji „Jest Możliwe” przedstawiła się. 
 
Pan Mariusz Twarogal - Wiceprezes Fundacji „Jest Możliwe” przedstawił się po 
czym poprosił o poparcie starań o użyczenie lokalu na cele działalności Fundacji 
polegające na stworzeniu punktu pomocy postpenitencjarnej i terapii uzależnień. 
 
Pani Emilia Dykty – Prezes Fundacji „Jest Możliwe” wyjaśniła, że Fundacja „Jest 
Możliwe” zajmuje się pomocą i wsparciem dla osób zagrożonych wykluczeniem oraz 
wykluczonych społecznie, a także poprawą jakości ich życia. Główne grupy, do 
których kierowane są działania to osoby skazane, osadzone w jednostkach 
penitencjarnych oraz osoby opuszczające zakłady karne i ich rodziny, młodzież  
i nieletni pozostający w ośrodkach wychowawczych, osoby uzależnione i zagrożone 
uzależnieniem. Poinformowała, że są specjalistami terapii uzależnień. 
 
Pan Mariusz Twarogal - Wiceprezes Fundacji „Jest Możliwe” poinformował  
o doświadczeniu w pracy z więźniami. Od 2014 roku pracują wspólnie. Byli 
pracownikami Poradni MONAR, pracowali w aresztach i zakładach karnych.  
 
Pani Emilia Dykty – Prezes Fundacji „Jest Możliwe” powiedziała, że zajmują się 
programami adaptacji wewnątrz jednostek penitencjarnych. Zaznaczyła istotę 
potrzeby pomocy m.in. dla osób opuszczających zakłady karne.  

Pan Mariusz Twarogal - Wiceprezes Fundacji „Jest Możliwe” poruszył kwestie 
udzielanej doraźnej pomocy, głównie materialnej. Praca wychowawców 
prowadzona w zakładzie karnym, by przyniosła efekt, musiałaby być kontynuowana 
po jego opuszczeniu. Poinformował, że  w Gdańsku jest nie wystarczająco miejsc 
zajmujących się przedstawianym problemem, tj. Stowarzyszenie „Agape” czy 
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„Emaus”. Badania wykazują, że do 86% osób osadzonych w więzieniach jest 
skazanych w związku ze środkami psychoaktywnymi.  
 
Pani Emilia Dykty – Prezes Fundacji „Jest Możliwe” podkreśliła cel Fundacji 
jakim jest podtrzymywanie pozytywnych zmian zachodzących w zakładzie karnym. 
 
Pan Mariusz Twarogal - Wiceprezes Fundacji „Jest Możliwe” powiedział, że 
recydywiści nie chcą się poddawać procesowi resocjalizacji w zakładzie karnym, co 
jest związane z poczuciem krzywdy i niesprawiedliwości. Brak jest chęci przyjęcia 
pomocy od systemu. 
 
Pani Emilia Dykty – Prezes Fundacji „Jest Możliwe” powiedziała, że Fundacja 
chce się zająć wypracowaniem umiejętności życiowych, rozwiązywania problemów, 
podejścia do różnych spraw. chciałaby, aby stworzyć miejsce, do którego te osoby 
mogły przyjść i ewentualnie powracać. Zaznaczyła kwestię trudności pracy  
w podanym obszarze, natomiast bez lokalu realizacja jest ciężka w jej 
wykonywaniu.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji zapytał się kiedy została założona 
Fundacja oraz zapytał o źródło jej finansowania. 
 
Pani Emilia Dykty – Prezes Fundacji „Jest Możliwe” odpowiedziała, że od 
października. W kwestii źródła finansowania poinformowała o planie pozyskania 
środków m.in. z Krajowego Biura ds. Przeciwdziałania Narkomanii.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji zapytał się o jaki lokal stara się 
Fundacja. 
 
Pani Emilia Dykty – Prezes Fundacji „Jest Możliwe” odpowiedziała, że zależy im 
na lokalu, które służyłyby jako miejsce działań z zakresu wsparcia, terapii, 
programów readaptacji.  
 
Radny Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący Komisji zapytał o ilość osób, które 
liczy Fundacja, a także skierował pytanie do przedstawicieli Miasta czy gmina 
oferuje już podobną pomoc. 
 
Pan Mariusz Twarogal - Wiceprezes Fundacji „Jest Możliwe” odpowiedział, że są 
to dwie osoby, a także jest dwóch wolontariuszy. 
 
Pani Ewa Kamińska – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
społecznej poinformowała o organizacji Emaus zajmującej się pomocą osobom 
uzależnionym podczas powrotu do życia zawodowego. 
 
Pani Anna Sobota – Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
powiedziała, że MOPR również oferuje pomoc osobom opuszczającym zakłady 
karne, a także zaznaczyła, że współpraca z tego typu organizacją byłaby dla  
MOPR-u bardzo pomocna. 
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Pani Emilia Dykty – Prezes Fundacji „Jest Możliwe” poinformowała, że celem 
Fundacji jest współpraca z MOPR-em, kuratorami czy służbą więzienną. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poinformowała o tym, że jest 
możliwość poparcia starań Fundacji poprzez podpisanie pisma przygotowanego 
przez jej przedstawicieli. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zaproponował Komisji wystąpienie  
w powyższej sprawie.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zaproponowała 
przegłosowanie wniosku Komisji w sprawie poparcia dla Fundacji. 
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem następującego wniosku do 
Prezydenta Miasta Gdańska z prośbą o poparcie działań Fundacji Jest Możliwe. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” - przyjęła powyższy wniosek.  
 
WNIOSEK Nr 29-1/28/1/2017 – załącznik nr 4 do protokołu. 

 
PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 
będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2017 roku – druk 955. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 955 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 12 stycznia 2017 r.  
 
Pani Marlena Jasnoch – Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła  
do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 
OPINIA  Nr 29-1/126/1/2017. 

 
PUNKT 3 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie nadania 
statutu Gdańskim Domom Dla Dzieci – jednostce budżetowej – druk 956. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 956 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 12 stycznia 2017 r. 
 
Pani Anna Sobota – Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
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Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał o opinię pracowników  
w sprawie przekształcenia. 
 
Pani Anna Sobota – Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
odpowiedziała, że program poddawany był konsultacjom ze specjalistami oraz 
wojewodą. Zwiększono także liczbę wychowawców, a także mają być zakupione 
specjalistyczne usługi oferowane indywidualnie.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała się o to, skąd wziął 
się pomysł na przeprowadzenie zmian. 
 
Pani Anna Sobota – Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
poinformowała, że ustawa zakłada placówki opiekuńczo-wychowawcze typu 
socjalizacyjnego oraz typu specjalistyczno-terapeutyczne, które nadal są 
placówkami opiekuńczo-wychowawczymi ale ich program jest wzbogacony  
o program specjalistyczny skierowane do indywidualnego dziecka. Objęcie danego 
dziecka rocznym program specjalistycznym pozwoli na poprawę zachowań, lepsze 
funkcjonowanie w grupie oraz powrót do wcześniejszej grupy rówieśniczej.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji wyraziła wątpliwości co do 
funkcjonowania tego typu placówki w Gdańsku. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformowała, że pozwoli to na podjęcie działań terapeutycznych mających na 
celu podjęcie działań otwartych. Funkcjonowanie tego typu placówki w Gdańsku 
umożliwiłoby lepszy kontakt z rodzicami w przypadkach, gdzie umieszczenie 
dziecka w pieczy zastępczej nie było związane z przemocą. Istnienie tego typu 
placówki w Gdańsku jest zasadne. 
 
Pani Anna Sobota – Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
zaznaczyła,  że dzieci były kierowane były głównie do Gdańskich Domów dla dzieci, 
gdzie od lat istnieje grono specjalistów, natomiast pozostałe placówki opiekuńczo-
wychowawcze nie są odpowiednio przygotowane do przyjmowania dzieci  
z ogromnymi trudnościami. Zmiany opierają się również na doświadczeniach 
Krakowa z tej dziedziny. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poruszył kwestie błędu w uzasadnieniu 
polegającym na tym, że zdublowano zdanie dotyczące tego, że placówka powstaje 
z chwilą uzyskania zgody wojewody, natomiast w związku z brakiem na dzień 
dzisiejszy przedmiotowej zgody, zamiast powyższego zaproponował napisanie  
o uzyskaniu pozytywnej opinii wojewody.  
 
Pani Anna Sobota – Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
powiedziała, że program specjalistyczno-terapeutyczny był konsultowany ze 
służbami wojewody i uzyskał opinię, kolejnym krokiem jest po uzyskaniu zgody 
Rady Miasta jest wystąpienie do wojewody, który wydaje ostateczną decyzję 
dotyczącą przekształcenia.  
 
Pani Ewa Kamińska – Doradca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
uzupełniając wyjaśniła, że w ustawie o zdrowiu psychicznym wskazuje się budowę 
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centrum zdrowia psychicznego dla dzieci. Miasto stara się o utworzenie centrum 
kompleksowego wsparcia dla dzieci z zaburzeniami psychicznymi. Dzieci 
przebywające w pieczy zastępczej mające tego typu problemy na czas leczenia 
muszą być objęte szczególnym wsparciem dotyczącym ich życia codziennego. jeżeli 
instytucja w postaci domu, w którym jest kilkunastu dzieci z różnymi trudnościami  
nie jest w stanie na czas terapii stworzyć dobrych warunków życia codziennego, to 
okazuje się że nie jest możliwe w krótkim czasie uzyskania poprawy pozwalającej 
na funkcjonowanie w środowisku, do którego skierował ich los poza własną rodziną. 
Powiedziała, że stworzenie tego typu miejsca jest konieczne. Rok pobytu dziecka  
w placówce ma być czasem nieprzekraczalnym. Ma to również pozwolić na 
uniknięcie kierowania dzieci na oddziały psychiatryczne. 
 
Pani Anna Sobota – Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
poruszyła istotę całodobowej opieki nad dzieckiem z tego typu problemami.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 5 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” - pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 29-1/127/2/2017. 

 
PUNKT 4 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu 
potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 2017 rok  
w mieście Gdańsku – druk 947. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 947 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 12 stycznia 2017 r. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 
OPINIA  Nr 29-1/128/3/2017. 

 
PUNKT 5 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej kwoty dotacji  
na działalność Centrum Integracji Społecznej w Gdańsku w 2017 roku –  
druk 948. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 948 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 12 stycznia 2017 r. 
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Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał o całą kwotę za rok ubiegły. 
 
Pan Piotr Olech - Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
że było to około 50 tys. zł. Centrum Integracji Społecznej działa w oparciu  
o zewnętrze środki. Uznano, że kwota 50 tys. zł jest zbyt mała w sytuacji, gdy 
zabraknie pieniędzy unijnych. Wyjaśnił, że chodzi o to, by wypracować model 
finansowania, który zapewni stałość funkcjonowania Centrum bez wsparcia ze 
środków UE. Poinformował o wysokich wskaźnikach Centrum Integracji Społecznej.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego dodała, 
że w 2016 roku liczba uczestników CIS wynosiła 84 osoby, natomiast w 2017 roku 
planuje się zwiększenie do 137 osób.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała o osoby korzystające 
z usług Centrum Integracji Społecznej. 
 
Pan Piotr Olech - Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
że z usług CIS korzystają wszyscy mieszkańcy Gdańska. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 
OPINIA  Nr 29-1/129/4/2017. 

 
PUNKT 6 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie Gdańskiego Programu Promocji Zdrowia  
i Przeciwdziałania Chorobom Cywilizacyjnym na lata 2017-2020 – druk 949. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 949 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 12 stycznia 2017 r. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała o sumę środków 
finansowych przeznaczonych na promocję szczepień przeciw wirusowi HPV. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział,  
że jest to kwota około 40 tys. zł. 
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Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zaznaczył fakt braku w projekcie 
uchwały środków pieniężnych przeznaczonych na profilaktykę szczepień przeciw 
wirusowi HPV. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformowała, że rzeczywiście w rubryce pn. profilaktyka zakażeń brodawczaka 
ludzkiego HPV jest zerowa kwota, natomiast jest to kwestia szczepień.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zaproponowała wprowadzenie 
poprawki, by zapis był odpowiednio zrozumiały. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego powiedział, że 
w bieżącym roku przyjęto, że rozpoczyna się działania związane z edukacją  
i promocją badań profilaktycznych. Zgodził, się z wprowadzeniem autopoprawki 
polegającej na uściśleniu, że dotyczy to szczepień przeciw wirusowi HPV). 
 
Pani Ewa Kamińska – Doradca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
dodała, że środki, o których mowa w projekcie uchwały dotyczą roku bieżącego. 
 
Radna Żaneta Geryk – członek Komisji zaznaczyła istotę promowania i edukacji 
szczepień przeciw wirusowi HPV, gdyż jest to duży postęp w kierunku samych 
szczepień, o których się mówi w Gdańsku od wielu już lat. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji powiedziała, że kwestia 
ewentualnych szczepień przeciw wirusowi HPV za kilka lat nie jest zamknięta. 
 
Pani Katarzyna Lewińska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
zaznaczyła kwestie bez kosztowych części działań dotyczących szczepień przeciw 
HPV wykonywanych poprzez pomysły Gdańskiego Ośrodka Promocji Zdrowia czy 
Gdańskiej Rady Zdrowia Publicznego. Omówiła program wspierający karmienie 
piersią jako determinant zdrowia psychicznego, a także działania profilaktyczne  
w zakresie HIV i AIDS skierowane do dzieci, młodzieży i studentów oraz wspierające 
funkcjonowanie osób żyjących z HIV, chorych na AIDS, ich rodzin i bliskich, które 
zawarte są w projekcie uchwały. 
 
Radna Żaneta Geryk – członek Komisji zapytała o środki przeznaczone na 
program. 
 
Pani Katarzyna Lewińska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedziała, że kwota wynosi 117 tys. zł.   
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała czy program 
dotyczący HIV i AIDS obejmuje również seniorów. 
 
Pani Katarzyna Lewińska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
potwierdziła powyższe, nie ma ograniczenia wiekowego.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego dodała, 
że część działań profilaktycznych skierowanych do seniorów przejął Ośrodek 
Promocji Zdrowia. 
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Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała o program 
zdrowotny pn. Zaszczep się przeciwko grypie oraz o program Zdrowy Nestor. 
 
Pani Katarzyna Lewińska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
powiedziała, że po wykonaniu ewaluacji programu Zdrowy Nestor wynikało, że 
zmienił się on w rehabilitację stacjonarne, stabilne. Program nie przyniósł dalekich 
pozytywnych skutków, aczkolwiek będzie on kontynuowany. Na promocję 
aktywnego starzenia się zarezerwowanych jest 100 tys. zł. Poinformowała, że 
Komitet zarządzający Programem Operacyjnym Zdrowie publiczne wskazał 
propozycję do rozważenia polegającą na podwyższeni granicy wiekowej. W kwestii 
monitoringu, ewaluacji i oceny efektów realizacji Programu – bardzo ważna jest 
ocena efektów realizowanego programu. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformowała, że  na 2018 rok przewiduje się uzupełnienie Programu o działania 
mające na celu przeciwdziałania nikotynizmowi. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” - pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 29-1/130/4/2017. 

 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała Pani Izabeli 
Chorzelskiej czy otrzymała e-mail dotyczący bicia rekordu Guinessa w samobadaniu 
piersi. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformowała, że  jest już zgłoszenie do instytutu zajmującego się 
przyjmowaniem wniosków o bicie rekordów Guinessa w Londynie. Czas oczekiwania 
na realizacje zgłoszenia wynosi 14 tygodni. Rozważa się bicie rekordu nauki 
samobadania piersi w dwóch miejscach, na przykład podczas Juwenaliów czy na 
plaży.  

 
Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu w porządku posiedzenia. 

 
PUNKT 7 

Podsumowanie działań MOPR na rzecz seniorów w roku 2016. 
 
Pani Marlena Jasnoch – Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
przedstawiła informacje stanowiącą załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań w dyskusji. 
Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu w porządku posiedzenia. 
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PUNKT 8 
Informacja na temat ustawy „Za życiem” – stan przygotowań MOPR do 
realizacji. 
 

Pani Edyta Zaleszczak-Dyks – Z-ca Dyrektora Gdańskiego Centrum Świadczeń 
przedstawiła informację stanowiącą załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 

Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała o złożone wnioski. 
 
Pani Edyta Zaleszczak-Dyks – Z-ca Dyrektora Gdańskiego Centrum Świadczeń 
poinformowała, że nie wpłynęły wnioski, natomiast udzielono 1 informacji. 
Poinformowała, że w przekazanych materiałach znajduje się informacja na temat 
Karty Polaka oraz jakie świadczenia przysługują cudzoziemcom. 
 

Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała o refundacje  
w momencie złożenia wniosku. 
 
Pani Pani Edyta Zaleszczak-Dyks – Przedstawiciel Gdańskiego Centrum 
Świadczeń powiedziała, że dotacja celowa pochodzi z tego samego źródła co 
finansowane są świadczenia rodzinne, fundusz alimentacyjny. Każdego miesiąca 
składane jest zapotrzebowanie na środki. 
 
Pani Anna Sobota – Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
w uzupełnieniu dodała, że Gdańskie Centrum Świadczeń zajmuje się wypłatą 
świadczeń, natomiast Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie zapewnia wsparcie. 
Poinformowała, że jest to kompleksowe uregulowanie wsparcia dla kobiet w ciąży  
i ich rodzin, ze szczególnym uwzględnieniem kobiet w ciąży powikłanej oraz  
w sytuacji niepowodzeń położniczych, także dzieci u których zdiagnozowano 
ciężkie, nieodwracalne upośledzenie albo nieuleczalną chorobę zagrażającą ich 
życiu. Poinformowała o wachlarzu pomocy oferowanej przez ustawę „Za życiem”. 
 
Pani Ewa Kamińska – Doradca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
zaproponowała przedstawienie dokładnych informacji dotyczących programu po 
zebraniu wszystkich informacji. 
 
Nie było więcej pytań w dyskusji. Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu  
w porządku posiedzenia. 
 

PUNKT 9 
Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia za 2016 rok. 

 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że sprawozdanie z działalności Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia zostało przekazane za pomocą poczty 
elektronicznej. 
 
Przewodnicząca Komisji zapytała o uwagi do sprawozdania. Nie było. Przystąpiono 
do głosowania nad przyjęciem sprawozdania z działalności Komisji Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia za 2016 rok. 



11 
 

Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady 
Miasta Gdańska za 2016 rok stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu w porządku posiedzenia. 
 

PUNKT 10 
Przyjęcie planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  
na 2017 rok. 

 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że plan pracy Komisji Spraw Społecznych  
i Ochrony Zdrowia na 2017 został przekazany pocztą elektroniczną. Podziękowała 
za zagłoszone propozycje tematów pracy. 
 
Przewodnicząca Komisji zapytała o uwagi do planu pracy.  
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała o wyjazdowym posiedzeniu do Schroniska 
dla Bezdomnych Zwierząt „Promyk”, jako termin zaproponowała miesiąc maj.  
 
Przewodnicząca Komisji zapytała o termin kwietniowego posiedzenia Komisji. 
Ustalono, że będzie to 24 kwietnia br. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem planu pracy Komisji Spraw Społecznych 
i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska na 2017 rok z uwzględnieniem 
zaproponowanych zmian. 
 
Plan pracy przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”. 
 
Plan pracy Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska  
na 2017 rok stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu w porządku posiedzenia. 

 
PUNKT 11 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poinformowała o nadesłanej 
korespondencji, w tym piśmie Rzecznika Praw Dziecka dotyczącą podważenia 
podjętej uchwały Rady Miasta Gdańska z dnia 28 lutego 2013 r. w sprawie zasad 
usytuowania na terenie miasta Gdańska miejsc sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych. Poinformowała również o stanowisku Prezydenta Miasta Gdańska  
w powyższej sprawie.  Oddała głos pani Joannie Buchholc z prośbą o krótki 
komentarz, czy Rada Miasta popełniła błąd podejmując przedmiotową uchwałę. 
 
Pani Joanna Buchholc – Przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
powiedziała, że zgodnie z kompetencjami odpowiedni byłby w tej sprawie Wydział 
Gospodarki Komunalnej. Zgodnie z pismem nie ma sprzeczności prawnej, Rada 
Gminy decyduje i wskazuje miejsca chronione, w szczególności chronione  
w przypadku podawania i sprzedaży napojów alkoholowych. Pod uwagę brane są 
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różne aspekty i okoliczności, diagnoza Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, analiza powstawania nowych punktów 
ze sprzedażą alkoholu, nowych osiedli, punkty gastronomiczne.   
 
USTALENIA KOMISJI: 
Ustalono przekazanie stanowiska Prezydenta Miasta Gdańska z jednoczesnym 
wskazaniem poparcia Komisji dla powyższego stanowiska oraz podjęcia działań 
mających na celu ograniczenie sprzedaży napojów alkoholowych, które polegać ma 
na oddzieleniu miejsc sprzedaży detalicznych od gastronomicznych. Ponadto klub 
Radnych Platformy Obywatelskiej planuje powołanie zespołu, który ma się zająć 
opracowaniem ewentualnych zmian zasad zawartych w przedmiotowej Uchwale. 
 
Radna Beata Dunajewska - Przewodnicząca Komisji zaproponowała zaproszenie 
na posiedzenie Komisji, w terminie późniejszym, Przewodniczącego Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji zasugerował propozycje rozszerzenia 
składu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych o członka Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poparł zasadność powyższej 
propozycji. 
 
Nie było więcej spraw bieżących, ani korespondencji, na tym posiedzenie 
zakończono. Godz. 18:30.   

 
 
 
 

Przewodnicząca  
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 

Rady Miasta Gdańska 
 

Beata Dunajewska 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 


